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 שלום ושבוע טוב 

 בהם עסקנו השבוע:. להלן חלק מהדברים השבוע היה עמוס בפעילויות ובהכנות לקראת הבאות )בעיקר חוק המים(

(  17/11ביום ראשון שעבר )  –  מדיניות ופעילות מינהל אכיפה וזרים ברשות האוכלוסין וההגירה דיון בוועדה לעובדים זרים בנושא " •

יו"ר הוועדה הוציא מכתב למנכ"ל ,  התקיימה ישיבת מעקב של הוועדה לעובדים זרים בנושא מדיניות ופעולות אכיפה. בסיום הישיבה

מעסיק עדיין לדעת מדוע  (בקישור )ניתן לראות את המכתב לאייל סיסו היתר  בין  , וביקש ממנו , אייל סיסו , רשות האוכלוסין וההגירה

. הישיבה לשינוי מצב זה  ואילו פעולות מבצעת הרשות     , נטשו את מעסיקיהםש  , משלם אגרות על עובדים שמוגדרים כ''ברחנים''

 התשובות. שיתקבלוכמובן שנעדכן  .על עמדתו הנחושה בנושא  , ח"כ אליהו רביבו , ואנו מודים לראש הוועדה , הייתה סוערת ונוקבת

 

 ההסכם   יום שלישי שעברנחתם ב  ,חודשי מו"מ  8, שלאחר  אני שמח לבשר  –   נחתם מתווה פיצויי 'חרבות ברזל' לגידולי שדה   •

,  חיטה:  את הגידולים     כולל   ( בו ניתן לצפות כאן )  המתווה.  בין משרד החקלאות למס רכוש  2023  לשנת גידולי שדה    מתווהעל  

לאורן ברנע, לשר אבי דיכטר, למנכ"ל המשרד אורן לביא, ,  ברגמני מבקש להודות לירון גרי. בהזדמנות זו אובוטנים  גזר,  אדמה  תפוחי 

לאורי צוק בר, לאנשי מס רכוש ולכל מי שהיה שותף להובלת מהלך חשוב זה. אנחנו מצפים להמשך סיכום המתווים בתחומים שטרם  

ש  י  של אזרחי ישראל.  הגיעו בהם להסכמות, ופועלים ללא לאות להמשך עבודת החקלאים, לביטחונם, לתנובת הארץ ולביטחון המזון

 . עוד עבודה רבה וענפים רבים שבהם טרם הושגו הסכמות, ואנו מקווים שבימים הקרובים נשוב לשולחן המו"מ לטובת כלל החקלאים

 

  שהעביר   , כוספהלאישור צו המכס  בשוב  ( וועדת הכספים דנה  11/20249/1ביום שלישי )  –  וועדת כספים דיון בצו המכס לכוספה ב •

לאחר .  וולא להוריד   ס זו אחת הפעמים הבודדות שמשרד האוצר מבקש להעלות מככפי שעדכנו בעדכון הקודם  .  וועדהלשר האוצר  

חלה התקדמות  בישיבהחילוקי הדעות שהתגלו   לארבע שניםמשרד האוצר  וכעת    , הקודמת  יהיה  אפשרות   , מוכן שתוקף הצו  עם 

אנו מודים לח"כ משה גפני על   .מקווים שזה הכיוון שעליו יוסכם  סופיות, אנו  למרות שטרם הגענו להסכמות.  בשנה נוספת  להארכה  

 כל פועלו לטובת הנושא. 

 

לוובינר   הזו ההזמנהאת  משרד החקלאות וביטחון המזון הפיץ – שיתוף ציבור בנושא אתגרי ביטחון המזון בישראלבנושא  נר יווב •

נושאים הבאים: באתגרי ביטחון המזון    יוצגובוובינר    .1.12-שיתוף ציבור בנושא אתגרי ביטחון המזון בישראל, שיתקיים ביום ראשון ה

לאומי, תעשיות המזון, מו"פ וחדשנות ואובדן מזון. מטרת הוובינר לקבל -סל המזון והרגלי צריכה, חקלאות מקומית, סחר ושיתוף בין

  בגיבוש תמונת המצב הקיים.   למשרד החקלאות, ולבקש מידע ונתונים ככל שיש, שיעזרו  התייחסות לאתגרים בנושאים הרלוונטיים

האתגרים   כאןרשימות  להגשת   https://www.gov.il/he/pages/food_security_webinar_271124:  מפורסמת  הזמן  פרק   .

דרך   נוספים  ושליחת חומרים  בכתב  ה  הוא    האתר התייחסות  תרצו  19.12.24-עד  ואם  וכו',  רעיונות  חומרים,  מידע,  לקבל  נשמח   .

 .  yaelk@moag.gov.il   להיפגש עם ראשי הצוות, נא לשלוח למייל של ד״ר יעל קחל

 

 . ח"כקיימנו פגישת עבודה טובה מאוד עם ח"כ צביקה פוגל  17/11  - ביום ראשון שעבר, ה  –  פגישת עבודה עם ח"כ צביקה פוגל  •

תושב מושב משמר הירדן. סקרנו בפני ח"כ פוגל את מגוון הנושאים שעל הפרק ובחנו יחד היכן ניתן לשתף פעולה. הוא , פוגל צביקה

 סיכמנו להיות איתו בקשר ולקיים סיור משותף כדי להראות לו את הבעיות בשטח.  

https://fs.knesset.gov.il/25/Committees/25_cs_dec_5175686.docx
https://drive.google.com/file/d/1VIWXtAfMGJFo18Nw6KfojOeTVB96nwNR/view?usp=sharing
https://www.gov.il/he/pages/food_security_webinar_271124
https://www.gov.il/he/pages/food_security_webinar_271124
https://www.gov.il/he/pages/food_security_webinar_271124
https://www.gov.il/he/pages/food_security_webinar_271124
mailto:yaelk@moag.gov.il
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קנ"ט מארגנת יום עיון להכרת חוזה הביטוח לפירות, ירקות ופלחה. יום העיון   –הדרכה בנושא פוליסת קרן ביטוח נזקי טבע )קנ"ט(   •

תל אביב. יום העיון ללא תשלום אך מחייב הרשמה  74בדצמבר, במשרדי קנ"ט בבית מ.ע.י.א, מנחם בגין  26 - יתקיים ביום חמישי, ה

 .  בקישור מראש 

  נדחה  (26/11ביום שלישי השבוע )  היה אמור להתקיים, שרשות המים  עםמפגש  ה–  תכנית אב למשק המים, הביוב והקולחים •

חמישיו ביום  גן  12/12  -ה  , יתקיים  ברמת  וואהל סנטר  למפגש  .  במרכז הכנסים  לצורך  כן  ומצורפת ההזמנה המעודכנת  קישור 

בישראל   משק המים והביוב, במטרה לפתח  תכנית האב למשק המים, הביוב והקולחיםאת  פרסמה  ות המים  שרשנזכיר  .   ההרשמה

שנה האחרונה, אגף בכיר לתכנון ברשות המים עסק בגיבוש ועדכון תכנית האב האסטרטגית של משק המים,  ב.  הבאותלשנים  

הביוב והקולחים, בעבודה אינטנסיבית ומשולבת עם צוותי עבודה מתחומים שונים במשק המים ובתחומים משיקים, כגון חקלאות,  

 תקיים ונציגי משרדי ממשלה רלוונטיים, רשות המים  מקצוע במשק המיםלאחר היוועצות ראשונית עם גופי . סביבה, בריאות ועוד 

מגוון הצרכים והדעות, לשלב ידע וניסיון מהשטח  במטרה לשמוע את מפגש ציבורי רחב בסוגיות השונות, בהן עוסקת תכנית האב

 בזירת ההיוועצות המקוונת בנוסף לאתר רשות המים, התכנית עלתה לאוויר   .כללהולגבש מדיניות משופרת שמשקפת את צורכי 

 שם המעוניינים יוכלו להגיש את עמדתם. 

רשות המים פרסמה להערות הציבור את כללי תעריפי מים   -    2025בינואר    1  -עדכון כללי תעריפי מים וביוב לקראת תחולה ב •

למרבה ההפתעה ולמרות הדיונים  סביב .  בקישור . ניתן לראות את הפרסום והקבצים הנלווים  2025ינואר    1-וביוב לקראת תחולה ב

יותר מהטייס האוטומטי(. אנו נערכים להגשת התנגדות לעלייה יחד עם מים )  3.4%-אמורים לעלות ב    המים    תעריפי חוק המים,  

 . 12:00בשעה  3.12.2024לישראל. מוזמנים גם אתם להגיש התנגדויות  עד 

 

, התכנסת וועדת כלכלה בנושא מים בגולן ובגליל. בתום הישיבה,  20/11/2024  -, ה ביום רביעי  –   יון בנושא המיים לגולן ולגלילד •

ביטן אף ציין כי הוא  .  2025התייחס יו"ר הוועדה דוד ביטן להודעת רשות המים על הכוונה להעלות את מחיר המים החל משנת  

הוא הזכיר כי במקביל מתקיימים בוועדה דיונים על הצעת חוק שנועדה לשנות את   מתפלא על כך שרשות המים תומכת במהלך.

אופן קביעת תעריף המים לחקלאים ובכך להפחיתו. לדבריו, על שר האנרגיה היה להתנגד להעלאת המחיר לחקלאים.  עוד בדיון  

שתינתן הזדמנות להגיע להסכמות   הנחהטן  היו"ר בי  התברר כי נציג משרד האנרגיה הצביע נגד ההחלטה במועצת רשות המים, 

לגבי מחיר המים לחקלאים עד שנשלים את החקיקקודם לקבלת ההחלטה הסופית. " דרש היו"ר ביטן העכבו את ההחלטה   "

 .מראשי רשות המים 

 

את הזכויות והחובות של החקלאים ולקבוע את תהליך עיבוד אדמות הכבול  האמנה נועדה להסדיר    -  בעמק החולהאמנת הכבול  •

ת  מטר . יבוריים שחתומים על האמנהצההתחייבויות של המוסדות הלצד  , האדמה )קיבוצים ומושבים בגליל העליון(את שמעבדים 

בכנרת  האמנה   המים  איכות  על  הלשמור  עבור  כלכלית  כדאיות  הבטחת   תוך  האדמותהמעבדים  חקלאים  ,   . לפרנסתם  את 

  27בעקבות אישור תיקון  , שנים 8של לתקופה של  נקבע סכום דמי המים שהחקלאים צריכים לשלם  2018בהסכם המים משנת 

האזור בכדי להבטיח נציגי  בימים אלה אנחנו פועלים יחד עם  ו  תוקפו של ההסכם עומד להסתיים  .2025  , וזאת עד לשנת  לחוק המים

המשך   של  את  כולל  האמנה  קיומה  לשנת  ,  המים  בכללי  הכבול  לאדמות  המים  תעריף   . 2025הכללת 

למרות שמדובר על נושא אסטרטגי וקיומי   ,  שחתומה על האמנה,  מצד רשות המים  , אנו נתקלים בקשיים גדולים  למרבה, הצער

בסדר עדיפות שוב אנחנו מוצאים את עצמנו נאבקים על משהו שהוא צריך להיות "מובן מאליו" וצריך להיות    .  שנוגע למדינת ישראל

   עליון של ראשי רשות המים.

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSfO9u5GEhP5D4k0PIgsS8-Ephr58yeEFHtE68Gkp2I_OlWw-w/viewform
https://shituf.water.gov.il/?p=670e405858f28700276d12a8&hash=&fireglass_rsn=true#/process/670e405858f28700276d12a8&fireglass_params&tabid=ad37e04a41290e79&application_server_address=fgtehilacloud-14-me-west1.prod.fire.glass&popup=true&is_right_side_popup=false&start_with_session_counter=1
https://shituf.water.gov.il/?p=670e405858f28700276d12a8&hash=&fireglass_rsn=true#/process/670e405858f28700276d12a8&fireglass_params&tabid=ad37e04a41290e79&application_server_address=fgtehilacloud-14-me-west1.prod.fire.glass&popup=true&is_right_side_popup=false&start_with_session_counter=1
https://shituf.water.gov.il/#/
https://www.gov.il/he/pages/water_sewer_rates1
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ולאחר למעלה משנה מאז   , לאחר מאמצים ממושכים מול משרד האוצר ומשרד החקלאות-  תמיכה ישירה במגדלי הזיתים לשמן  •

מיליון ש”ח   40. התקציב, בסך  משרד החקלאות החל  לשגר כתבי אישור לתמיכה במגדלי מטעי הזית לשמן   ,החתימה על ההסכם 

תאחדות חקלאי המשרד האוצר ו  בהמשך להסכמות בין משרד החקלאות,   , התמיכה תינתן לאורך שנים.    2023-24שנים  הוא ל

שתחזק את ענף שמן הזית המקומי, יבטיח  את המשך פעילותם של המגדלים,    מיליון ₪ לשנה,  30ישראל למתן תמיכה ישירה של  

יוקר המחיה.  ואמור להקטין את  ומחזקים את הייצור המקומי האיכותי של שמן זית   שתורמים לביטחון המזון של מדינת ישראל 

שנגרם בעקבות הורדת המכסים על ייבוא שמן זית לפני כשנתיים. מהלך זה הוביל לייבוא    ,תמיכה זו באה לתקן את הנזק הכבד 

  . ים רבים לעקור אלפי דונמים של עצי זית בגלל חוסר כדאיות כלכלית דבר שאילץ מגדל  , מספרד וממדינות נוספות  סיבי מתורכיה, אמ

לייצא לישראל מסיבות פוליטיות ואנטישמיות וגם כתוצאה משינויי אקלים שגרמו למחסור  שמהן יובא השמן חדלו    , בנתיים המדינות

  , התמיכה השנה לדונם היא יחסית גבוה מחסור בשמן זית בשוק המקומי וזינוק דרמטי במחירים.עולמי בשמן זית. התוצאה הייתה 

אנחנו   אין להקיש מזה לגבי גובה התמיכה בשנים הבאות..  כתוצאה מכך שחלק גדול מהמגדלים לא הצליח לעמוד בתנאי הסף

שריכזה את הטיפול בנושא בר,  מודים לצוות היחידה להשקעות ומימון במשרד החקלאות בניהולו של יוסי שטיינברג וליעל בודניק 

 זה.

ביום   -בבית ברלובישראל  כנס בנושא ההעסקה של מהגרי עבודה בתקופת חירום והשפעתם על ענפי משק במדינות נבחרות   •

נציגי ,  הענפיםמ  םבו השתתפו נציגי,  מהגרי עבודה בענפי הבניין והחקלאות  בנושאהשתתפתי בשולחן עגול שעסק  האחרון  חמישי  

  , העלו המשתתפים את הבעיות השונות שקיימות נכון להיום בתחום זה  , בדיון שהתקיים בשולחן.  ממשלה ומומחים מהאקדמיה

וייושמו החלטות הממשלה  300-שצפויים להיות בו כ ההשלכות הצפויות ורעיונות והצעות לפתרון הבעיות .  אלף עובדים במידה 

 בעתיד. 

אנו קוראים לכולם להירשם ולהשתתף (.  12/12-10תערוכת משוב תתקיים בתחילת חודש דצמבר בירושלים )  –  תערוכת משוב  •

  www.agromashovgroup.com לפרטים, חסויות וכרטיסים: בתערוכה ;בסמינרים ובכלל בתערוכה. 

 

כל   של  ומקווים לשובם  והמפונים    101כולנו מתפללים  החיליים  כלל  וחזרתם הביתה בשלום של  ושלמים  בריאים  החטופים, 

 מהדרום ומהצפון, ושמדינתנו האהובה תדע בשורות טובות וימים שקטים .   

 

 דורמן    אורי                                                                                                                                       

 מזכ"ל התאחדות חקלאי ישראל                                                                               

 התאחדות חקלאי ישראל  יו"ר -עמית יפרח  :העתק

http://www.agromashovgroup.com/

	• הדרכה בנושא פוליסת קרן ביטוח נזקי טבע (קנ"ט) – קנ"ט מארגנת יום עיון להכרת חוזה הביטוח לפירות, ירקות ופלחה. יום העיון יתקיים ביום חמישי, ה- 26 בדצמבר, במשרדי קנ"ט בבית מ.ע.י.א, מנחם בגין 74 תל אביב. יום העיון ללא תשלום אך מחייב הרשמה מראש בקישור.
	• עדכון כללי תעריפי מים וביוב לקראת תחולה ב- 1 בינואר 2025  - רשות המים פרסמה להערות הציבור את כללי תעריפי מים וביוב לקראת תחולה ב-1 ינואר 2025. ניתן לראות את הפרסום והקבצים הנלווים בקישור. למרבה ההפתעה ולמרות הדיונים  סביב חוק המים, תעריפי  המים אמור...
	• אמנת הכבול בעמק החולה -  האמנה נועדה להסדיר  את תהליך עיבוד אדמות הכבול ולקבוע את הזכויות והחובות של החקלאים שמעבדים את האדמה (קיבוצים ומושבים בגליל העליון), לצד ההתחייבויות של המוסדות הציבוריים שחתומים על האמנה. מטרת האמנה  לשמור על איכות המים בכנר...
	• תמיכה ישירה במגדלי הזיתים לשמן -לאחר מאמצים ממושכים מול משרד האוצר ומשרד החקלאות, ולאחר למעלה משנה מאז החתימה על ההסכם, משרד החקלאות החל  לשגר כתבי אישור לתמיכה במגדלי מטעי הזית לשמן. התקציב, בסך 40 מיליון ש”ח הוא לשנים 2023-24 . התמיכה תינתן לאורך ...

